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Prawdziwe tradycje podczas dożynek 
w Łukowej. Przypomniano o pracy

na roli i wartości chleba!
 Obrzęd dożynek sprzed stu lat, pokaz młócenia zboża ce-
pami i klepania kosy, występy zespołów ludowych i wybór 
najpiękniejszego wieńca, a na zakończenie koncert zespołu 
Wesoła Biesiada i fantastyczna zabawa z kapelą Drewutnia. 
Tegoroczne dożynki odbyły się w Łukowej, a zabawa w praw-
dziwym duchu rolniczego święta była znakomita.

Rusza inwestycja za ponad
1,6 miliona złotych. Będzie budowana 

nowa droga - ul. Dobrzączka
 8 sierpnia, podpisano umowę z wykonawcą rozbudowy 
ulicy Dobrzączka w Chęcinach. Plac budowy już przekazano, 
a prace mają ruszyć dosłownie lada dzień. Ponad sześciuset 
metrowa droga wraz z ciągiem pieszo-rowerowym połączy 
Czerwoną Górę z miejscowością Szewce w Gminie Sitkówka-
-Nowiny. Władze Chęcin na realizację inwestycji pozyskały 
blisko 600 tysięcy złotych rządowego dofinansowania. Nową 
drogą pojedziemy już pod koniec listopada bieżącego roku.

Starostowie Dożynek przekazali na ręce Burmistrza
chleb upieczony z tegorocznych zbóż

Modernizacja remizy
w Siedlcach na półmetku

 Zmiany wizerunkowe w budynku remizy w Siedlcach wi-
dać już gołym okiem. Trwa generalny remont obiektu, a stra-
żacy niebawem będą pracować w godnych warunkach.

Już gołym okiem możemy dostrzec zmiany wizerunkowe
 w remontowanym budynku  świetlicy w Siedlcach

Dzięki dotacji z Gminy został zakupiony nowoczesny sprzęt
do gabinetu ginekologicznego w Chęcinach

Gabinet ginekologiczny w Chęcinach 
po remoncie.

Jest też nowoczesny sprzęt!
 Najwyższej klasy fotel ginekologiczny, leżanka, specjali-
styczna lampa, meble i odnowione wnętrza – Poradnia Gi-
nekologiczno-Położnicza w chęcińskiej przychodni przeszła 
właśnie generalny remont. Wszystko dzięki przekazanej na 
ten cel przez władze Gminy i Miasta Chęciny dotacji. Od dziś 
pacjentki mogą korzystać z w pełni wyposażonego i nowocze-
snego gabinetu ginekologicznego.

Od lewej: Zastępca Skarbnika Gminy i Miasta Chęciny, Magdalena Stróżyk; 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski

oraz Prezes firmy DUKT, Artur Piwowar
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 Przypomnijmy, obecny budynek remizy pochodzący z 1972 roku 
nie spełnia do końca potrzeb strażaków i współczesnych standardów, 
brakuje w nim wody oraz odpowiednio dostosowanego zaplecza.
 – To była bardzo potrzebna inwestycja. Nowy obiekt zdecydowanie 
poprawi, jakość wykonywanej służby strażaków i zwiększy bezpieczeń-
stwo nie tylko w Radkowicach, ale w całej gminie. Jej budowa i odda-
nie przypada w roku jubileuszu 60-lecia istnienia jednostki – mówił 
Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, który przybliżył 
zebranym dzieje jednostki - 17 lipca 1957 roku Józef Prędota, Edward 
Pobocha, Ferdynand Król i Czesław Mazur założyli OSP w Radkowi-
cach. Rejestracja jednostki nastąpiła rok później. Straż liczyła wówczas 
16 druhów w wieku od 18 do 30 lat.
W uroczystości wziął udział wicewojewoda Andrzej Bętkowski. Jak po-
wiedział, od wielu lat jest strażakiem, dlatego integruje się ze wszystki-
mi druhami. - Cieszy mnie to, że burmistrz i samorząd Chęcin wspiera 
swoje ochotnicze straże pożarne poprzez budowę strażnic, wyposaża-
nie samochodów - powiedział Andrzej Bętkowski.
 Nie zabrakło także wspomnień o początkach jednostki, o których 
opowiedział druh Fryderyk Pobocha. – Od samego początku należa-
łem do straży. Zawsze byliśmy tam, gdzie była potrzeba. Na wezwania 
jeździliśmy końmi – wspominał.
 Uroczystego podpisania aktu erekcyjnego pod budowę strażnicy 
dokonali Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Kamil 
Prędota, radny miejski i prezes OSP Radkowice, Marianna Pawłowska, 
sołtys wsi, ks. Marian Oduliński, proboszcz parafii pw. Matki Boskiej 
Nieustającej Pomocy w Woli Murowanej oraz zaproszeni goście An-
drzej Bętkowski, wicewojewoda świętokrzyski, Fryderyk Pobocha, ho-
norowy członek OSP Radkowice i Krzysztof Domaradzki, koordynator 
inspektorów budowlanych. Następnie proboszcz Marian Oduliński po-
święcił podpisany akt i plac budowy.
 Aby tradycji stało się zadość Burmistrz odczytał treść aktu erek-
cyjnego informującego o twórcach i patronach inwestycji. Następnie 
został on umieszczony w metalowej tubie. W tzw. „kapsule czasu” poza 
aktem zostały umieszczone: aktualne wydanie miesięcznika „Wiadomo-
ści Chęcińskich” oraz numer z artykułem na temat podpisania umowy 
na budowę strażnicy, pamiątkowa fotografia członków jednostki oraz 
naszywka OSP Rakowice. Tuba została wmurowana w mury powstają-
cej strażnicy.
 Budowana remiza o powierzchni blisko 250 metrów kwadrato-
wych, zlokalizowana jest na działce należącej do Urzędu Gminy, tuż 

Strażacy z Radkowic będą mieli nową remizę
 Choć budowa nowej remizy dla druhów z Radkowic rozpoczęła się jakiś czas temu i prace koncentrują się już na kon-
strukcji pierwszego piętra, to w niedzielę, 29 lipca dokonano uroczystego podpisania i wmurowania aktu erekcyjnego. To był 
historyczny moment dla członków OSP w Radkowicach i mieszkańców wsi.

przy drodze wojewódzkiej. Będzie to nowoczesny, funkcjonalny, dwu 
kondygnacyjny budynek. Na parterze będzie przestronny garaż na 
dwa samochody, łazienka, szatnia, pomieszczenie gospodarcze do pra-
nia i suszenia ubrań, dyżurka oraz kotłownia. Na pierwszym piętrze 
sala szkoleń, zaplecze socjalne i łazienka. Zagospodarowany zostanie 
również teren wokół strażnicy. Powstanie także parking.
Inwestycja będzie kosztować prawie 1,4 mln zł i zostanie sfinansowana 
w całości z budżetu gminy. Prace mają zakończyć się do końca grudnia 
2018 roku.

Agata Lisowska

Podpisanie i wmurowanie aktu erekcyjnego pod budowę remizy w Radkowicach to ważna chwila w życiu lokalnej społeczności
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W numerze:
• Strażacy z Radkowic będą mieli nową 

remizę
• Szkoła Podstawowa w Wolicy przejdzie 

termomodernizację
• Niebawem do Kościoła i na Zamek 

podążymy Szlakiem Króla Łokietka
• Kolejna droga na terenie gminy zostanie 

wyremontowana
• Budowa drogi 762 zbliża się do końca
• Szkoła w Korzecku przejdzie modernizację
• Nowa droga połączy Małą Tokarnię 

z Tokarnią
• Droga Bolmin-Milechowy z rządowym 

dofinansowaniem
• Gabinet ginekologiczny w Chęcinach 

po remoncie. Jest też nowoczesny sprzęt!
• Konsekracja kościoła pw. Św. 

Maksymiliana Marii Kolbego Wolica-
Tokarnia

• Prace przy budowie chodnika 
w miejscowości Lipowica intensywnie 
trwają

• Jest pozwolenie na budowę al. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w Chęcinach. Będzie 
też złożony wniosek o dofinansowanie 
inwestycji!

• Trwa budowa boiska w Tokarni
• W szpitalu w Czerwonej Górze będą leczyć 

chorych z niewydolnością oddechu
• Będzie jaśniej i bezpieczniej
• Remont trybun i boisk na Orliku 

w Chęcinach
• Ruszają prace remontowe przy przystanku 

w Ostrowie
• Nasze sołectwa otrzymały wsparcie 

finansowe z powiatu
• Modernizacja remizy w Siedlcach na 

półmetku
• W Chęcinach powstanie sieć ścieżek 

rowerowych. Jest duże unijne 
dofinansowanie!

• Rusza inwestycja za ponad 1,6 miliona 
złotych. Będzie budowana nowa droga - 
ul. Dobrzączka

• Zapłacisz kartą lub telefonem
• Najpierw wodociąg, a teraz droga – ulica 

Chęcińska w Wolicy zyska nowy blask
• Szkoła Podstawowa w Radkowicach 

przejdzie termomodernizację
• Kolejne dofinansowanie zewnętrzne dla 

gminy Chęciny
• Będzie sieć wodno-kanalizacyjna 

w Murowańcu. Trwa opracowanie 
dokumentacji

• „Kadrówka” wkroczyła do Chęcin
• Poznawali świat nauki z bliska
• Halina Nartowska w gronie najlepszych 

sołtysów województwa świętokrzyskiego
• Świątynie zyskają nowy blask
• Uniwersytet otrzymał wsparcie na 

wydanie publikacji książkowej
• Zwycięstwo drużyny Feldman Team 

w Wakacyjnym  Turnieju Plażowej Piłki 
Siatkowej o Puchar Burmistrza Gminy 
i Miasta Chęciny

• Trening zawodników KS Piast Chęciny 
monitorowany przez AiCOACH

• Prawdziwe tradycje podczas dożynek 
w Łukowej. Przypomniano o pracy na roli 
i wartości chleba!

• Jest już zakończony pierwszy etap 
projektowania przychodni w Wolicy

Szkoła Podstawowa w Wolicy
przejdzie termomodernizację

 Kolejna placówka oświatowa w gminie Chęciny przejdzie gruntowną termo-
modernizację. Będzie to czwarta szkoła, która zostanie wyremontowana dzięki po-
zyskanemu przez Gminę Chęciny unijnemu dofinansowaniu z Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego.

 Po kompleksowej termomoderniza-
cji, remoncie, a nawet przebudowie są 
już dwie placówki oświatowe z terenu 
Gminy i Miasta Chęciny. W zupełnie no-
wym blasku prezentują się teraz szkoły 
w Bolminie i w Starochęcinach. Obec-
nie trwają intensywne prace budowlane 
w szkole podstawowej w Polichnie.
 Kolejną szkołą, która przejdzie grun-
towną termomodernizację w ramach 
otrzymanego unijnego dofinansowania 
będzie Szkoła Podstawowa w Wolicy.

 - W pierwszym etapie pozyskaliśmy 
dofinansowanie na termomodernizację 
trzech szkół, w Bolminie, Starochęcinach 
i w Polichnie. Dzięki zabezpieczonej re-
zerwie udało nam się poszerzyć zakres 
inwestycji o jeszcze jedną placówkę, co 
uznajemy za wielki sukces. Dzięki temu 
czwarta już szkoła będzie mogła zostać 
gruntownie docieplona i zmodernizo-
wana – mówi Burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny, Robert Jaworski.
 W ramach kompleksowej termomo-
dernizacji Szkoły Podstawowej w Wolicy 
ocieplone zostaną ściany fundamentowe 
budynku szkoły z izolacją przeciwwod-
ną oraz ściany nadziemne. Docieplony 
będzie także stropodach. Wymienione 
będą drzwi i okna wraz z parapetami 
zewnętrznymi. Pomieszczenia wewnątrz 
budynku przejdą gruntowny remont 
wraz z przebudową klatki schodowej 
i remontem łazienek. Wydzielony też 

Budynek SP w Wolicy
niebawem będzie wyremontowany

zostanie oddział przedszkolny. Nowa bę-
dzie także instalacja centralnego ogrze-
wania, instalacja elektryczna i wodno-ka-
nalizacyjna, a także instalacja hydranto-
wa. Powstanie również instalacja wenty-
lacji mechanicznej z odzyskiem ciepła. 
Kotłownia zostanie wymieniona na gazo-
wą. Zamontowana będzie także pompa 
ciepła, a oświetlenie będzie wymienione 
na energooszczędne typu LED. Będą też 
nowe grzejniki. Zmieni się również teren 
wokół budynku, który zostanie całkowi-
cie zagospodarowany.
 Gmina już posiada projekt budowla-
ny i pozyskała pozwolenie na budowę.
 - Przewidujemy, że prace związa-
ne z kompleksową termomodernizacją 
czwartej już szkoły na terenie naszej 
gminy rozpoczną się w przyszłym roku – 
informuje Burmistrz, Robert Jaworski.
 Warto przypomnieć, że komplekso-
wa termomodernizacja budynku Szkoły 
Podstawowej w Wolicy to drugi etap pro-
jektu, na który gmina Chęciny pozyskała 
ponad 8,5 mln zł dofinansowania z Re-
gionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 
2014-2020 w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych Kieleckiego 
Obszaru Funkcjonalnego: Oś 6. „Rozwój 
miast”, Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Świętokrzyskiego 
na lata 2014-2020, Działanie 6.1 Efek-
tywność energetyczna w sektorze pu-
blicznym – ZIT KOF.
 - Trudno byłoby wykonać tak duże 
inwestycje z własnych środków. Udało 
nam się pozyskać bardzo wysokie dofi-
nansowanie, dzięki któremu wszystkie te 
placówki mogą przejść gruntowną me-
tamorfozę. Z całą pewnością inwestycje 
te wpłyną na poprawę środowiska na-
turalnego znacznie ograniczając emisję 
zanieczyszczeń do powietrza. Poprawi 
się także ich estetyka – dodaje Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jawor-
ski.

Agnieszka Olech
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 - Kilkusetmetrowy odcinek drogi w Radkowicach, w po-
bliżu oczyszczalni ścieków zostanie przebudowany. Istniejąca 
podbudowa zostanie wzmocniona kruszywem kamiennym. 

Kolejna droga na terenie gminy
zostanie wyremontowana

 Gmina Chęciny otrzymała dotację na przebudowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Radkowice 
z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego.

Następnie zostanie położona podwójna warstwa masy asfalto-
wej. Zostaną wykonane i utwardzone pobocza – informuje Ro-
bert Jaworski, Burmistrz Gminy i miasta Chęciny.
 Uroczyste podpisanie umowy odbyło się w Hali Sportowo 
– Widowiskowej „Pod Basztami” w Chęcinach. Umowę podpi-
sali Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Piotr 
Żołądek, członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego i Ja-
dwiga Sinkiewicz, skarbnik gminy.
 Łącznie 14 gmin powiatu kieleckiego otrzymało dofinanso-
wanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzy-
skiego na odbudowę, bądź modernizację dróg dojazdowych do 
gruntów rolnych. Środki budżetu województwa przeznaczone 
na realizację pochodziły z tytułu opłat wynikających z wyłącze-
nia gruntów rolnych pobranych za rok 2017 oraz ze środków 
niewykorzystanych na dofinansowanie zadań w roku poprzed-
nim.
 

Agata Lisowska

 Już widać pierwsze efekty realizowanego projektu. Te-
ren jest przebrukowany, powstały już schody prowadzące do 
Kościoła, a także dokończono budowę schodów na Zamek. 
Uzupełnieniem tych zmian jest piękna iluminacja. Niebawem 
na Rynku stanie również figura Króla Władysława Łokietka. 

Niebawem do Kościoła i na Zamek podążymy 
Szlakiem Króla Łokietka

 Dzięki pozyskanemu unijnemu dofinansowaniu w wysokości blisko pół miliona złotych unijnego z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2014-2020 w ramach działania 4.4 Zachowanie dziedzictwa kulturowego 
i naturalnego niebawem zakończy się zagospodarowanie część miasta przylegającej bezpośrednio do chęcińskiej starówki.

Wszystko to zakończy się konferencją naukową podsumowu-
jącą realizację projektu i ukazującą turystyczne aspekty Ziemi 
Chęcińskiej.

Renata JanuszSzlak Króla Łokietka wiedzie również w kierunku Zamku

Droga w Radkowicach zostanie wyremontowana

Zagospodarowany teren zyskał również ciekawą iluminację.
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 Oprócz kompleksowej przebudowy drogi, powstania chod-
ników, dróg serwisowych, mostu na rzece Hutce, wzdłuż dro-
gi będzie przebiegać ścieżka rowerowa. Projekt zakłada wiele 
funkcjonalno-innowacyjnych rozwiązań dotyczących miejsc 

Budowa drogi 762 zbliża się do końca
 Budowa drogi wojewódzkiej od węzła Chęciny na obwodnicy Kielc do Małogoszcza rozpoczęła się latem 2017 r. Aby przy-
spieszyć inwestycję, gmina Chęciny z własnego budżetu wykonała dokumentację techniczną na rozbudowę tej drogi i przeka-
zała do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego, co umożliwiło szybkie ogłoszenie przetargu i rozpoczęcie 
realizacji zadania. Budowa drogi idzie zgodnie z planem i jej zakończenie przewiduje się na koniec października br.

odpoczynkowych dla rowerzystów. Pojawią się także zatoczki 
autobusowe. Uzupełnieniem inwestycji będzie zamontowanie 
drogowego oświetlenia typu led.

Renata Janusz

 - Podpisaliśmy umowę z wykonawcą remontu. Budynek 
Szkoły Podstawowej w Korzecku przejdzie kompleksowa mo-
dernizację. Prace potrwają do 16 listopada bieżącego roku. Za-
leży nam, aby nasi uczniowie mieli jak najlepsze warunku do 
nauki i rozwoju – mówi Burmistrz Robert Jaworski.
 Budynek Szkoły Podstawowej w Korzecku przejdzie kom-
pleksowa modernizację. Ocieplone zostaną ściany. Docieplony 
zostanie stropodach i wymienione pokrycie. Remontowi pod-

Szkoła w Korzecku przejdzie modernizację
 Już w najbliższym czasie rozpocznie się remont Szkoły Podstawowej w Korzecku. Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Mia-
sta podpisał umowę z Dariuszem Domasko, prezesem Zakładu Remontowo – Budowlanego „IZOL – BUD”, wykonawcą inwe-
stycji.

dane będą także schody zewnętrzne przy głównym wejściu do 
budynku i do kotłowni. Powstanie opaska z kostki brukowej 
wokół budynku. Również taras z tyłu szkoły zostanie odnowio-
ny. Podwyższone, odnowione i uzupełnione zostaną też balu-
strady. Ponadto, przeprowadzone będą także prace wewnątrz 
szkoły. Wyremontowane zostanie pomieszczenie na piętrze.
Koszt zadania to prawie 400 tys. zł i w całości będą finansowany 
z budżetu gminy.

Agata Lisowska

Przebudowa droga Chęciny-Małogoszcz już zbliża się do finiszu

SP w Korzecku to kolejna placówka oświatowa, która będzie remontowana
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 Już trwa opracowanie projektu strategicznej drogi, która 
połączy dwie miejscowości – Małą Tokarnię z Tokarnią. - Nowa 
droga stanie się doskonałym skrótem dla mieszkańców tej czę-
ści gminy. Ale nie tylko będzie można tędy szybciej dojechać. 
Wybudowanie nowej drogi udostępni wzdłuż niej, nowe tereny 
budowlane. Z całą pewnością, zlokalizowane tu działki staną 
się w przyszłości działkami budowlanymi. Trzeba przyznać, że 
tereny tu są bardzo urokliwe i jestem przekonany, że chętnych 
na wybudowanie, w tym miejscu domu z całą pewnością będzie 
wielu – przewiduje Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert 
Jaworski.
 Prace projektowe zakończą się w pierwszym kwartale przy-
szłego roku. Dopiero wtedy gmina będzie mogła starać się 
o pozwolenie na budowę i wyłonienie wykonawcy inwestycji.
 

Agnieszka Olech

Nowa droga połączy Małą Tokarnię z Tokarnią
 Ponad 800 metrów drogi powstanie pomiędzy Małą Tokarnią a Tokarnią. Będzie to nie tylko doskonały skrót między dwo-
ma miejscowościami. Droga po wybudowaniu otworzy w tym miejscu kolejne malownicze tereny budowlane.

Ta droga, po wyremontowaniu, otworzy nową strefę do rozwoju budownictwa 
mieszkaniowego

 Zadanie otrzyma aż osiemdziesiąt procent dofinansowania 
w ramach rządowego programu usuwania skutków nawalnych 
deszczy. - Jako zarządca drogi zwróciliśmy się z wnioskiem 
o dofinansowanie inwestycji, o której wykonanie mocno za-
biegały także władze Gminy i Miasta Chęciny. Pieniądze na re-
alizację zadania udało się pozyskać, a procedura przetargowa 
właśnie ruszyła. Niebawem wyłonimy wykonawcę – zapowiada 
dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach, Paweł Grat-
ka.
 Droga na odcinku Bolmin-Milechowy-Zajączków zostanie 
wyremontowana od granicy z gminą Piekoszów w kierunku 
Bolmina. Nowy dywanik asfaltowy będzie tu położony na dłu-

Droga Bolmin-Milechowy
z rządowym dofinansowaniem

 Droga powiatowa na odcinku Bolmin-Milechowy-Zajączków zyska nową nawierzchnię. Wszystko dzięki pozyskanemu na 
ten cel rządowemu dofinansowaniu. Dywanik asfaltowy zostanie położony po stronie Gminy i Miasta Chęciny na blisko kilo-
metrowym odcinku. Już ruszyła procedura wyłonienia wykonawcy.

gości 940 metrów. - Wartość kosztorysowa zadania opiewa na 
kwotę 260 tysięcy złotych. 205 tysięcy złotych udało nam się 
pozyskać z rządowego dofinansowania – poinformował dyrek-
tor Paweł Gratka. Pozostałą kwotą po połowie mają podzielić 
się dwa samorządy, Gminy i Miasta Chęciny oraz Powiatu Kie-
leckiego. - Tak wysokie dofinansowanie tego zadania to dobra 
wiadomość. Zniszczona nawierzchnia drogi wymagała remontu 
już dawno – mówi Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert 
Jaworski - Wszystko dla polepszenia warunków życia naszych 
mieszkańców. Już niebawem będą oni mogli przemieszczać się 
tędy w w lepszych warunkach. Realizacja tej drogi przyczyni się 
do poprawy warunków bezpieczeństwa – podkreśla Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech
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 Samorządowy Zakład Podstawowej Opieki Zdrowotnej 
w Samorządowy Zakład Podstawowej Opieki Zdrowotnej 
w Chęcinach zmienia się na korzyść pacjentów. - Od lat stara-
my się, aby nasze poradnie działały na jak najwyższym pozio-
mie, doposażając je i remontując. Ogromnie się cieszę, że na-
sze potrzeby rozumieją władze Gminy i Miasta Chęciny, które 
wspierają nas finansowo w tych działaniach – mówiła podczas 
otwarcia nowoczesnej Poradni Ginekologiczno-Położniczej dr 
Małgorzata Wojtczak, dyrektor Samorządowego Zakładu Pod-
stawowej Opieki Zdrowotnej w Chęcinach, składając jednocze-
śnie podziękowania na ręce władz gminy. - Szczególne podzię-
kowania należą się Burmistrzowi Gminy i Miasta Chęciny, Ro-
bertowi Jaworskiemu, który rozumie potrzeby pacjentów i dba 
o ich komfort i podnoszenie naszych usług. Dzięki przekazanej 
dotacji mogliśmy całkowicie wyremontować gabinet gineko-
logiczny i doposażyć go w nowoczesny sprzęt – dziękowała dr 
Małgorzata Wojtczak podczas uroczystego otwarcia wyremon-
towanej Poradni Ginekologiczno-Położniczej.

Nowoczesny sprzęt pomocny pacjentom
A ta, jak się okazało przeszła całkowitą metamorfozę. Pomiesz-
czenia zostały gruntownie odnowione, pomalowano ściany 
i wymieniono wszystkie meble łącznie z fotelami lekarza i po-
łożnej, a także kanapami dla pacjentów. W ramach przeka-
zanych przez chęciński samorząd środków zakupiona została 
nowa leżanka dla pacjentek, specjalistyczna lampa, a także 
najwyższej jakości fotel ginekologiczny. - Fotel był dla nas naj-
ważniejszym zakupem – przyznaje dr Małgorzata Wojtczak, 
dyrektor SZPOZ w Chęcinach. - Wszystkie jego części są ru-
chome, dzięki czemu lekarz w łatwy i szybki sposób może go 
dopasować pod względem wysokości i położenia indywidual-
nie do każdej pacjentki. Jest to najwyższej klasy sprzęt. Stanowi 
on doskonałe uzupełnienie do zakupionego przez chęciński 
samorząd w poprzednich latach wysokiej klasy specjalistyczne-
go sprzętu USG, z którego bezpłatnie mogą korzystać pacjenci 
z terenu naszej gminy oraz równie wysokiej klasy aparatu KTG 
do mierzenia tętna płodu, dzięki któremu możemy nawet mo-
nitorować jednocześnie bliźniaki. Na dzień dzisiejszy nasza Po-
radnia Ginekologiczno-Położnicza jest już w pełni wyposażona 
i posiada sprzęt z najwyższej półki, a dzięki dr Beacie Paweł-
czyk-Misiorek ściśle współpracujemy ze Świętokrzyskim Cen-
trum Matki i Noworodka w Kielcach, gdzie natychmiastowo są 
kierowane pacjentki z wykrytymi nieprawidłowościami – pod-
kreśla dr Małgorzata Wojtczak.

Doskonali specjaliści i usługi na najwyższym poziomie
- Wszystko to z myślą o naszych pacjentach – mówił Burmistrz, 
Robert Jaworski, podczas uroczystego otwarcia zupełnie od-
nowionej i doskonale doposażonej Poradni Ginekologiczno-
-Położniczej w chęcińskiej przychodni. - W miarę naszych 
możliwości staramy się sukcesywnie doposażać gabinety i re-
montować ośrodki zdrowia. W ostatnich miesiącach komplek-
sowo wyposażona została także pracownia fizjoterapii. Specja-

Gabinet ginekologiczny w Chęcinach
po remoncie. Jest też nowoczesny sprzęt!

 Najwyższej klasy fotel ginekologiczny, leżanka, specjalistyczna lampa, meble i odnowione wnętrza – Poradnia Ginekolo-
giczno-Położnicza w chęcińskiej przychodni przeszła właśnie generalny remont. Wszystko dzięki przekazanej na ten cel przez 
władze Gminy i Miasta Chęciny dotacji. Od dziś pacjentki mogą korzystać z w pełni wyposażonego i nowoczesnego gabinetu 
ginekologicznego.

listyczne badania można także wykonać na miejscu w Poradni 
Konsultacyjno-Kardiologicznej. Idąc z duchem czasu Samo-
rządowy Zakład Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Chęcinach 
będzie dosłownie na dniach wdrażać nowoczesny program do 
wypisywania e-recept, na który samorząd gminny przekazał 
dofinansowanie w kwocie 30 tysięcy złotych. Niebawem zosta-
nie wybudowany nowoczesny ośrodek zdrowia w Wolicy. Chcę, 
aby pacjenci z terenu naszej gminy czuli, że mają dobrą opiekę 
na najwyższym poziomie. Wzbogacamy się z każdym rokiem 
o najwyższej klasy sprzęt. Bardzo nam zależy, żeby pacjenci byli 
zadowoleni ze świadczonych usług lekarskich w naszych przy-
chodniach - zaznaczył Burmistrz, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

Nowy sprzęt medyczny z pewnością wpłynie na jeszcze lepszą jakość usług

Dyrektor SZPOZ w Chęcinach, Małgorzata Wojtczak; Sekretarz Gminy
i Miasta Chęciny, Paweł Brola; Pielęgniarka koordynująca,

Agnieszka Molenda; Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski
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Konsekracja kościoła pw. Św. Maksymiliana 
Marii Kolbego Wolica-Tokarnia

 W niedzielę 12 sierpnia, odbyła się uroczystość całkowitego oddania Bogu kościoła pw. Św. Maksymiliana Marii Kolbe-
go Wolica-Tokarnia. Doniosłemu wydarzeniu przewodniczył Pasterz Kościoła Kieleckiego J.E. Ksiądz Biskup Jan Piotrowski.

 Tłumy wiernych zgromadziły się punktualnie w samo połu-
dnie tuż przed drzwiami kościoła w Wolicy. Po pięknym tradycyj-
nym powitaniu Pasterza Kościoła Kieleckiego J.E. Księdza Bisku-
pa Jana Piotrowskiego budowniczy świątyni przekazali na ręce 
Jego Ekscelencji klucze do kościoła, a po otwarciu drzwi wszedł 
do niej jako pierwszy, wprowadzając lud. Podczas uroczystej Eu-
charystii ołtarz i ściany pokropione zostały wodą święconą. Na-
maszczono także ołtarz i ściany.
 Na uroczystą liturgię poświęcenia kościoła złożyły się: poświę-
cenie wody i pokropienie nią ołtarza, ścian kościoła i wszystkich 
w nim zgromadzonych, Litania do Wszystkich Świętych Pańskich, 
modlitwa poświęcenia kościoła i ołtarza oraz obrzędy namaszcze-
nia krzyżmem ołtarza i ścian, okadzenia ołtarza i wnętrza kościoła, 
a także oświetlenia ołtarza i kościoła. Cztery miejsca zaznaczone 
na ścianach świątyni zacheuszkami namaścił ksiądz Kanonik, Ja-
cek Dąbek. Następnie dokonano nakrycia ołtarza na znak, że oł-
tarz jest miejscem Ofiary Eucharystycznej oraz stołem Pańskim. 
Po tym liturgicznym akcie uroczyście zapalono wszystkie światła 
w kościele. - Oświetlenie ołtarza i kościoła przypomina, że Chry-
stus jest Światłem, którego blaskiem jaśnieje Kościół, a dzięki nie-
mu także cała ludzkość – mówił ksiądz Biskup Jan Piotrowski, któ-
ry w homilii w pięknych słowach nawiązał do kościoła jako żywej 
budowli. - Niech w kościele jaśnieje światłość Chrystusa – dodał 
ks. Kanonik Jacek Dąbek.
 Warto podkreślić, że poświęcenie kościoła to historyczne wy-
darzenie w życiu każdej parafii. - Konsekracja kościoła czyli po-

święcenie stanowi przekazanie świątyni na własność Bogu. Nasz 
kościół powstał dzięki łasce Bożej i ofiarności wiernych parafian, 
a także życzliwości wielu ludzi – podkreślał ks. Kanonik, Jacek 
Dąbek, proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Maksymilia-
na Marii Kolbego Wolica-Tokarnia, który przypomniał, że przez 
chrzest człowiek staje się dzieckiem Bożym, a przez poświęcenie 
świątynia staje się budynkiem przeznaczonym do wyłącznej służby 
Bożej. Ksiądz Kanonik Jacek Dąbek złożył także serdeczne po-
dziękowania na ręce ks. Biskupa Jana Piotrowskiego za dokona-
nie konsekracji kościoła. Podziękował także księdzu Wacławowi 
Ligurowi, pierwszemu proboszczowi parafii Wolica-Tokarnia, któ-
ry pomimo choroby przybył na uroczystości. Księdzu Wacławowi 
Ligurowi wierni podziękowali za posługę kapłańską gromkimi 
brawami. Słowa uznania popłynęły także do wszystkich księży 
uczestniczących w wydarzeniu, do diakonów i kleryków, a także 
do Burmistrza Gminy i Miasta Chęciny i pracowników Urzędu 
Gminy i Miasta Chęciny. - Swoją wdzięczność kieruję także do 
moich kochanych parafian. Wszystko co zrobiliśmy to z waszych 
ofiar, nie z dotacji unijnych – dziękował ks. Kanonik, Jacek Dąbek.
Piękny grawer i słowa podziękowania na ręce księdza Kanonika 
Jacka Dąbka skierował Burmistrz, Robert Jaworski. - Dziś byli-
śmy świadkami szczególnie ważnego wydarzenia. Ten dzień bez 
wątpienia zapisze się złotymi literami na kartach historii nie tylko 
tej miejscowości, ale i całej gminy Chęciny. Świątynia została wy-
budowana tu na solidnych fundamentach wiary i pracy wiernych 
– podkreślał Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski, 
który przypomniał, że w tym stuleciu na terenie gminy Chęciny 
nie powstała żadna inna świątynia. - Dziś dziękujemy księdzu Bi-
skupowi Janowi Piotrowskiemu za konsekrację kościoła, a księdzu 
Kanonikowi Jackowi Dąbkowki, pragnę złożyć słowa uznania za 
zaangażowanie w budowanie tej świątyni nie tylko materialne, 
ale przede wszystkim duchowne. Gratuluję wielkiej pracy księ-
dzu Dąbkowi i wszystkim parafianom. Podziękowania kieruję 
do wszystkich budowniczych tego kościoła, który urósł do rangi 
Sanktuarium. Niech świątynia ta służy ubogacaniu wiary – życzył 
Burmistrz, Robert Jaworski.
 Na zakończenie Ksiądz Biskup Jan Piotrowski wyraził słowa 
uznania i podziękował za wzorowe przygotowanie kościoła i prze-
bieg uroczystości konsekracji.

Agnieszka Olech

Mszy konsekracyjnej w Parafii Wolica-Tokarnia przewodniczył
 ks. Biskup, Jan Piotrowski

Wierni tłumnie zgromadzili się na uroczystości

 Konsekrowany Kościół w Wolicy
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 W ramach zaplanowanej na ten rok inwestycji, w Lipowicy 
powstanie chodnik o długości 482 metrów, a także zostanie wy-
remontowana droga, która zyska nową nawierzchnię.
 Jest to kontynuacja rozpoczętej 2 lata temu inwestycji, kie-
dy to wspólnie z zarządcą drogi, czyli Powiatowym Zarządem 

Prace przy budowie chodnika
w miejscowości Lipowica intensywnie trwają

Dróg, podjęto decyzję o remoncie drogi oraz budowie chodni-
ka z kostki brukowej począwszy od drogi numer 763 w Radko-
wicach w kierunku Przymiarek.

Monika PiotrowskaTrwa budowa chodnika w Lipowicy

 W chwili obecnej al. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Chę-
cinach (dawna ulica Główna przyp.red.), biegnąca obok przy-
chodni zdrowia i osiedla Północ, jest wąska i trudno tędy się 
przemieszczać. W przyszłości ma się to jednak zmienić. Droga 
zostanie poszerzona i uzyska parametry drogi gminnej. Na 
tym jednak nie koniec inwestycji. Zaplanowano tu także wy-
budowanie po jednej stronie chodnika, a po drugiej stronie 
ścieżki rowerowej. Całość ma zostać oświetlona energooszczęd-
nym oświetleniem typu LED. - Póki co droga ma parametry 
drogi wewnętrznej i jest bardzo wąska. Aby przeprowadzić in-
westycję trzeba będzie wykupić grunty pod poszerzenie drogi 
i wybudowanie chodnika oraz ścieżki rowerowej od prywat-
nych właścicieli. Dopiero wtedy droga ta będzie mogła zyskać 
parametry drogi gminnej – poinformował Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Na realizację inwestycji władze Gminy i Miasta Chęciny 
właśnie pozyskały pozwolenie ZRID. Jest też projekt zada-
nia, a to wszystko oznacza, że nareszcie można ubiegać się 
o dofinansowanie zewnętrzne na wykonanie inwestycji. - Już 
niebawem będziemy składać wniosek o rządowe dofinanso-
wanie budowy al. Piłsudskiego w Chęcinach w ramach „Pro-
gramu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 

Jest pozwolenie na budowę al. Marszałka
Józefa Piłsudskiego w Chęcinach. Będzie też złożony 

wniosek o dofinansowanie inwestycji!
 Po uzyskaniu zezwolenia na realizację inwestycji drogowej (ZRID) na al. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Chęcinach, wła-
dze Gminy i Miasta Chęciny mogą złożyć wniosek o rządowe dofinansowanie zadania. Na długości 830 metrów zaplanowano 
nie tylko nową drogę, ale też chodnik, ścieżki rowerowe i oświetlenie.

na lata 2016 – 2019”, który od wielu już lat wspiera budowę 
dróg na terenie naszej gminy. Nabór wniosków ministerstwo 
przewidziało do połowy września, a ich rozstrzygnięcie nastąpi 
zapewne pod koniec roku. Jeżeli uda nam się pozyskać dofi-
nansowanie, to powinny ruszyć wiosną przyszłego roku – mówi 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech
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 - To bardzo dobra wiadomość dla miesz-
kańców gminy Chęciny, jak i całego woje-
wództwa świętokrzyskiego. Potrzeba po-
wstania takiego Zakładu Leczniczego, jak 
mogliśmy usłyszeć jest bardzo duża. Cieszy 
mnie, że szpital w Czerwonej Górze podjął 
ten trudny, ale i bardzo ważny temat. Od 
dłuższego czasu widoczny jest dynamiczny 
rozwój szpitala za co dziękuję panu dyrek-
torowi. Przebudowuje się nie tylko budy-
nek szpitala, ale zwiększa się również jego 
wyposażenie. Leczą tutaj wysokiej klasy spe-
cjaliści – mówił Robert Jaworski, Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny.
 Włodarz Chęcin mówił też o podpisa-
niu w ostatnich dniach umowy na budo-
wę drogi dojazdowej do szpitala od strony 

W szpitalu w Czerwonej Górze będą leczyć 
chorych z niewydolnością oddechu

 Pierwszy w województwie świętokrzyskim Zakład Opiekuńczo-Leczniczy dla pacjentów z ciężką niewydolnością oddecho-
wą powstanie przy Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym w Czerwonej Górze. W podpisaniu umowy na dofinansowanie tej 
inwestycji uczestniczył Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.

 Wielofunkcyjne boisko sportowe powstaje przy Szkole 
Podstawowej w Tokarni. Projekt zakłada również utworzenie 
10 miejsc postojowych oraz odwodnienie terenu. 

 Nowe boisko realizowane jest z środków gminnych i już 
niebawem będzie cieszyć uczniów szkoły z Tokarni. Na poli-

Trwa budowa boiska w Tokarni

uretanowej nawierzchni będzie możliwość gry w koszykówkę, 
siatkówkę oraz piłkę ręczną. Powstanie także lekkoatletyczna 
bieżnia dwutorowa zakończona zeskokiem do skoku w dal.

Renata Janusz

Szewc. Ponad 600 metrowa droga wraz 
z ciągiem pieszo-rowerowym połączy Czer-
woną Górę z miejscowością Szewce w Gmi-
nie Sitkówka-Nowiny. Prace mają potrwać 
do końca listopada 2018 r.
 Umowę na budowę zakładu opiekuń-
czo-leczniczego przy szpitalu w Czerwonej 
Górze podpisali Marek Szczepanik, czło-
nek Zarządu Województwa Świętokrzyskie-
go oraz Youssef Sleiman, dyrektor lecznicy.

 Inwestycja będzie polegać na budowie 
budynku w miejscu przeznaczonego do 
rozbiórki bloku „B” tzw. Leżakowni. Nowy 
budynek (w części bliższej budynkowi A) bę-
dzie posiadał 5 kondygnacji nadziemnych 
i częściowe podpiwniczenie, natomiast część 
dalsza będzie posiadać 4 kondygnacje nad-
ziemne i podpiwniczenie pełne. Powierzch-
nia użytkowa budynku będzie wynosić ok. 
2,8 tys. m kw. W budynku będą znajdować 
się trzy izolatki, 9 pokoi jednoosobowych i 27 
pokoi dwuosobowych. Każdy pokoj będzie 
wyposażony w łazienkę. Łącznie w Zakła-
dzie będzie mogło przebywać 66 pacjentów, 
w tym 22 osoby wentylowane mechanicznie.

Agata Lisowska

Nowe boisko sprawi dużą radość uczniom i mieszkańcom Tokarni

Dyrektor Szpitala w Czerwonej Górze, Youssef 
Sleiman podpisuje umowę z Członkiem Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego,
Markiem Szczepanikiem na utworzenie

Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego
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 Zakończyły się prace  remontowe na kompleksie Orlik 
w Chęcinach, w ramach których 128 siedzisk zostało wymie-
nionych na nowe, a także wyczyszczono i pomalowano kon-
strukcje metalowe. 
 Wcześniej przeprowadzono prace remontowe nawierzchni 
boisk do piłki nożnej, koszykówki i siatkówki. Na boisku trawia-
stym do gry w piłkę nożną uzupełniono brakującą nawierzch-
nię, czesano sztuczną trawę i uzupełniono granulat. Natomiast 
prace na boisku wielofunkcyjnym obejmowały miejscowe uzu-
pełnienie nawierzchni i wykonanie natrysku ciśnieniowego. 
Namalowane zostały nowe linie wyznaczające pola gry na bo-
isku. Prace te przywróciły poliuretanowej nawierzchni swoje 
właściwości zarówno te estetyczne, jak i użytkowe.

Agata Lisowska

Remont trybun i boisk na Orliku w Chęcinach

 Na ponad 800 metrowym odcinku ulicy Słonecznej w Wo-
licy stoją już słupy oświetleniowe. Jeszcze w tym roku zaświecą 
tam 24 lampy. Nowe słupy oświetleniowe są także widoczne na 
odcinku drogi Przymiarki – Lipowica. Zaplanowano tam łącz-

Będzie jaśniej i bezpieczniej
 Nowe słupy oświetleniowe stoją już przy drodze na odcinku Przymiarki – Lipowica, a także przy ulicy Słonecznej w Wolicy.

nie 9 nowych energooszczędnych opraw świetlnych. Kolejne 
lampy zabłysną też na ulicy Sitkówka w Chęcinach.

Agata Lisowska

Niebawem będzie jaśniej w Przymiarkach i w Wolicy, ul. Słoneczna.
A także w miejscowości Sitkówka
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 - Cieszę się, że pozyskaliśmy dofinansowanie dla naszych so-
łectw. Łącznie nasza gmina otrzyma 20 tys. zł. Dzięki tym środkom 
doposażone zostaną świetlice wiejskie. Zakupione też będą kosiarki 
- traktorki, które w znaczy sposób pomogą w utrzymaniu porząd-
ku w sołectwach – mówi Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny.
 W podpisaniu umowy na otrzymane środki uczestniczyli też 
Jadwiga Sinkiewicz, skarbnik gminy oraz Antonina Piłat, sołtys 
miejscowości Łukowa, Jan Orawiecki, sołtys miejscowości Tokarnia 
i Cezary Włodarczyk, sołtys miejscowości Bolmin.
 Sołtysi nie ukrywali radości z pozyskanych przez Urząd Gminy 
i Miasta w Chęcinach środków dla ich wsi. – Bardzo się cieszymy. 
Pieniądze zostaną dobrze wykorzystane – mówili.
 Sołectwa Łukowa, Tokarnia i Wolica otrzymane pieniądze 
przeznaczą na doposażenie świetlic wiejskich. Do świetlicy w To-

Nasze sołectwa otrzymały
wsparcie finansowe z powiatu

 Cztery sołectwa – Bolmin, Łukowa, Tokarnia i Wolica – z terenu gminy Chęciny otrzymały wsparcie finansowe z budżetu 
powiatu kieleckiego. Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny uczestniczył w podsumowaniu konkursu ”Program 
dla sołectw” organizowanego przez Starostwo Powiatowe w Kielcach.

 Wiata przystankowa w Ostrowie oddalona jest o około czte-
rech metrów od krawędzi drogi. W trakcie modernizacji na-
wierzchni położenie nowej warstwy asfaltu podniosło w tym 
miejscu drogę do góry. Stąd, tuż przed przystankiem zrobił się 
dołek, w którym po deszczach notorycznie tworzyło się rozle-
wisko. Niestety, mieszkańcy musieli przechodzić przez głęboką 
kałużę, aby dostać się na przystanek. Teraz ten problem zosta-
nie całkowicie rozwiązany.
 Teren przed przystankiem będzie podniesiony, utwardzony 
i wyłożony kostką tak, aby wyrównać poziom z drogą. Dzięki 
temu będzie tutaj wreszcie sucho, co ułatwi wszystkim dojście 
do busa. Poza tym, modernizację przejdzie również sama wia-
ta. Konstrukcja zostanie odnowiona i pomalowana. Będzie też 
zupełnie nowa ławeczka.
 Inwestycja zakończy się na przełomie sierpnia i września.

Agnieszka Olech

Ruszają prace remontowe przy przystanku 
w Ostrowie

 Teren przy przystanku w Ostrowie zostanie podniesiony, utwardzony i wyłożony kostką. Odnowiona zostanie także sama 
wiata przystankowa. Inwestycja ruszy lada dzień.

karni zostanie zakupiony sprzęt elektroniczny tj.: power audio, 
przenośny zestaw muzyczny – głośnik z technologią Bluetooth, 
dwa mikrofony bezprzewodowe, mikrofon przewodowy, namiot 
do szybkiego montażu do stosowania na wiele różnych sposobów 
i konfiguracji w doborze ścianek. Także na cele działalności świe-
tlicy z Wolicy zostanie zakupiony sprzęt elektroniczny: power au-
dio, przenośny zestaw muzyczny – głośnik z technologią Blueto-
oth, dwa mikrofony, projektor, pulpit do projektora i laptopa oraz 
ekran projekcyjny.
 W Łukowej za otrzymane pieniądze planuje się zakup samo-
jezdnej kosiarki do trawy, która w znaczny sposób przyczyni się 
utrzymania porządku terenu wokół świetlicy. Również sołectwo 
Bolmin wzbogaci się o kosiarkę, która pomoże w utrzymaniu po-
rządku na placu zabaw i jego okolicach.

Agata Lisowska

Otoczenie przystanku zostanie wyremontowane
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 Ponad 3 miliony kasy unijnej popłynie do Chęcin
Trzeba przyznać, że to doskonała wiadomość dla wszystkich 
miłośników jednośladów. - Znaleźliśmy się w ścisłym gronie 
tych szczęśliwców, którym przyznano dofinansowanie na budo-
wę ścieżek rowerowych – nie ukrywa radości Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. Zaplanowana do budowy 
na terenie miasta sieć ścieżek rowerowych będzie miała długość 
3,25 kilometra. Trasy rowerowe powstaną m.in. na osiedlu Pół-
noc, przy ulicach Zamkowej, Białego Zagłębia czy Branickiego. 
- Ścieżki te idealnie połączą się z właśnie powstającą ścieżką ro-
werową wzdłuż drogi wojewódzkiej numer 762 na trasie Chęci-
ny-Małogoszcz. Niebawem miłośnicy jednośladów będą mogli 
poruszać się po bezpiecznych trasach rowerowych – zapowiada 
Burmistrz, Robert Jaworski.
Dodatkowo w ramach powstanie infrastruktura drogowa. 
Przebudowana zostanie ul. Zamkowa i łącznik między ul. Armii 
Krajowej a projektowaną Aleją Piłsudskiego.

Ponad 10 kilometrów ścieżki rowerowej już w budowie
Warto dodać, że ścieżka rowerowa powstająca właśnie przy 
drodze wojewódzkiej numer 762 na trasie Chęciny-Małogoszcz 
będzie liczyć sobie ponad 10 kilometrów i 250 metrów długości 
od węzła drogowego Chęciny aż do granic z gminą Małogoszcz. 
Projekt ścieżki rowerowej, jaka właśnie powstaje przy drodze 
wojewódzkiej numer 762 zakłada wiele funkcjonalno-innowa-
cyjnych rozwiązań dotyczących miejsc odpoczynkowych dla 

W Chęcinach powstanie sieć ścieżek rowero-
wych. Jest duże unijne dofinansowanie!

 Zaledwie 2 projekty otrzymały dotację unijną na poprawę komunikacji publicznej, w ramach typu projektów: Drogi ro-
werowe/ścieżki rowerowe. Wśród nich znalazł się także złożony przez samorząd Gminy i Miasta Chęciny. Na budowę ponad 
trzech kilometrów ścieżek rowerowych wraz z towarzyszącą infrastrukturą pozyskano 3 miliony 125 tysięcy złotych dotacji, 
co stanowi 95 proc. dofinansowania. Aktualnie powstaje ponad 10 kilometrów ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej 
numer 762 na trasie Chęciny-Małogoszcz.

rowerzystów czy ledowego oświetlenia drogowego. Powstaną 
również zatoczki autobusowe z estetycznymi wiatami. Nową 
ścieżką rowerową w tym miejscu pojedziemy już pod koniec 
listopada. Wtedy to ma zakończyć się także całość przebudowy 
drogi na odcinku Chęciny-Małogoszcz, której łączna wartość 
wynosi 51 milionów 649 tysięcy złotych. Inwestycja zostanie 
zrealizowana ze środków pochodzących z Programu Operacyj-
nego Polska Wschodnia na lata 2014-2020. Przypominamy, że 
Gmina Chęciny, aby przyspieszyć realizację tego zadania wyko-
nała dokumentację techniczną na własny koszt.

Agnieszka Olech

 Rozbudowa i przebudowa budynku remizy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w  Siedlcach to kolejna ważna inwestycja lokalna. Zużyte 
obiekty strażackie wymagały już gruntownych remontów. Po Łu-
kowej, Wolicy, Ostrowie i Radkowicach przyszedł czas na strażnicę 
w Siedlcach.
 Po przeprowadzonej modernizacji budynek zostanie rozbudo-
wany o parterową niepodpiwniczoną część garażu i kotłowni oraz 
wiaty na paliwo. Wnętrze obiektu zostanie wyremontowane wraz 
z położeniem nowych posadzek. Przy głównym wejściu powstanie 
wiatrołap. Przed budynkiem powstanie chodnik połączony z ist-
niejącym utwardzonym placem. Z nowo wyremontowanej remizy, 
strażacy powinni się już cieszyć pod koniec listopada.
 Warto również wspomnieć, że opracowano już dokumentację 
projektową i złożono wniosek o pozwolenie na budowę na po-
wstanie nowej strażnicy w Chęcinach, która ma być zlokalizowana 
w okolicy Ośrodka Zdrowia.

Renata Janusz

Modernizacja remizy w Siedlcach na półmetku
 Zmiany wizerunkowe w budynku remizy w Siedlcach widać już gołym okiem. Trwa generalny remont obiektu, a strażacy 
niebawem będą pracować w godnych warunkach.

Budynek remizy w Siedlcach już pięknieje
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Jest rządowe dofinansowanie inwestycji
 Najniższą ofertę na ogłoszony przez gminę przetarg wyko-
nawczy inwestycji złożyła firma DUKT. Zadanie zostanie wyko-
nane za kwotę 1 miliona 676 tysięcy złotych. Blisko 600 tysięcy 
złotych władze Gminy i Miasta Chęciny pozyskały z rządowe-
go „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016 – 2019”, który od wielu już lat wspiera 
budowę dróg na terenie gmin. Umowę na realizację dużej in-
westycji sygnowali swoimi podpisami Burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny, Robert Jaworski oraz prezes firmy DUKT, Artur 
Piwowar. - Chcemy ruszyć z pracami jak najszybciej – zapowie-
dział wykonawca rozbudowy ulicy Dobrzączka w Chęcinach 
tuż po podpisaniu umowy.

Powstanie też chodnik i ścieżka rowerowa
 Rozbudowana ulica Dobrzączka połączy osiedle Czerwona 
Góra z drogą powiatową w sąsiedniej gminie Sitkówka-Nowi-
ny, która to z kolei łączy się z drogą wojewódzką nr 762 Kielce-
-Małogoszcz, jak również umożliwia dojazd do drogi krajowej 
S7 Warszawa-Kraków. - Wykonanie tej drogi będzie miało bar-
dzo duże znaczenie komunikacyjne. Poza tym, jestem przeko-
nany, że jej wybudowanie sprzyjać będzie również rozwojowi 
budownictwa mieszkaniowego w tym miejscu, a także uprawia-
niu turystyki rowerowej, bo oprócz drogi powstanie tu także 
ciąg pieszo-rowerowy. Będzie to też alternatywna droga do 
szpitala w Czerwonej Górze – mówi Burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny, Robert Jaworski i dodaje, że inwestycja jest oczekiwa-
na przez mieszkańców ulicy Dobrzączka od wielu lat, a teraz, 
dzięki wsparciu środków zewnętrznych, nareszcie zostanie zre-
alizowana.

Droga będzie doskonałym rozwiązaniem komunikacyjnym
 W ramach realizacji zadania wybudowana zostanie droga 
i ciąg pieszo-rowerowy. Powstanie także kanalizacja deszczowa 
dla potrzeb odwodnienia pasa drogowego. Budowany odcinek 
to łącznie ponad 600 metrów drogi, która powstanie do gra-
nic gminy. Warto dodać, że nowe połączenie stanie się także 
alternatywą dla przemieszczających się drogą wojewódzką nr 
762 w przypadku wyłączenia jej z ruchu chociażby z powodu 
kolizji.
Realizacja zadania dofinansowanego w ramach rządowych 
środków ruszy dosłownie lada dzień. Zakończenie inwestycji 
przewidziano na koniec listopada bieżącego roku.

Agnieszka Olech

 Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach wprowadził właśnie 
płatności bezgotówkowe.

 - Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców, przy-
stąpiliśmy do programu upowszechniania płatności bezgotów-
kowych w administracji publicznej, prowadzonego przez Mini-
sterstwo Rozwoju. To wygodne i bezpieczne dla obywateli roz-
wiązanie, a dla Urzędu przełoży się na usprawnienie prac całej 
instytucji – mówi Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta 
w Chęcinach.
 Program uruchomiony jest bez kosztowo, zarówno dla 
urzędów, jak i dla klientów i będzie trwał do 31.03.2020 roku.
Okienko kasowe w Urzędzie jest wyposażone w terminal służą-
cy do obsługi kart płatniczych. Płatności z użyciem karty płat-
niczej lub telefonu będą odbywać się w Urzędzie tak samo, jak 
w dowolnym sklepie wyposażonym w podobny terminal.

Zapłacisz kartą lub telefonem

W kasie Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach przy pomocy 
karty możemy dokonać opłaty za: podatek od nieruchomości, 
podatek rolny, podatek leśny, skarbowe, itp. Płacący nie po-
nosi żadnych kosztów związanych z korzystaniem z terminala.
Płatności te dokonywane są przez terminal płatniczy lub po-
przez bankowość mobilną z wykorzystaniem usługi WebPOS 
Paybynet.

Nowa droga łącząca ul. Czerwona Góra z miejscowością Szewce
zostanie oddana pod koniec listopada br.

Rusza inwestycja za ponad 1,6 miliona złotych.
Będzie budowana nowa droga - ul. Dobrzączka

 8 sierpnia, podpisano umowę z wykonawcą rozbudowy ulicy Dobrzączka w Chęcinach. Plac budowy już przekazano, a pra-
ce mają ruszyć dosłownie lada dzień. Ponad sześciuset metrowa droga wraz z ciągiem pieszo-rowerowym połączy Czerwoną 
Górę z miejscowością Szewce w Gminie Sitkówka-Nowiny. Władze Chęcin na realizację inwestycji pozyskały blisko 600 tysię-
cy złotych rządowego dofinansowania. Nową drogą pojedziemy już pod koniec listopada bieżącego roku.
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 Końca dobiegły prace związane z powstaniem prawie kilo-
metrowego odcinka nowej sieci wodociągowej przy ulicy Chę-
cińskiej w Wolicy. - To była bardzo potrzebna inwestycja, jak 
z resztą każdy wodociąg, który zdecydowanie przecież podnosi 
komfort życia mieszkańców – mówi Burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny, Robert Jaworski i dodaje, że nie byłoby właściwe wy-
konanie w tym miejscu najpierw drogi. - Po zakończeniu budo-
wy wodociągu przyszedł czas na myślenie o drodze. W związku 
z tym, rozpoczęliśmy już opracowywanie dokumentacji tech-
nicznej. Chcemy, aby ta ulica stała się w końcu prawdziwą ulicą. 

Najpierw wodociąg, a teraz droga
 – ulica Chęcińska w Wolicy zyska nowy blask

 Po zakończeniu budowy wodociągu przy ulicy Chęcińskiej można nareszcie zacząć budować w tym miejscu drogę. Właśnie 
trwa jej projektowanie. Nowy dywanik asfaltowy będzie miał długość blisko dziewięciuset metrów.

Są tu prawdziwie piękne tereny inwestycyjne. Myślę, że uzbro-
jenie ich w niezbędne media i wykonanie infrastruktury dro-
gowej ściągnie tu kolejnych mieszkańców – mówi Burmistrz, 
Robert Jaworski.
 Nowa droga na ulicy Chęcińskiej będzie miała długość bli-
sko 900 metrów. Prace powinny ruszyć po wykonaniu opra-
cowania dokumentacji projektowej i uzyskaniu pozwolenia na 
budowę. Przewidywany termin realizacji to przyszły rok.

Agnieszka Olech

Szkoła Podstawowa w Radkowicach przejdzie 
termomodernizację

 Kolejna szkoła na terenie gminy Chęciny przejdzie termomodernizację. Uczniowie w Radkowicach już pod koniec roku 
będą uczęszczać do odmienionej szkoły. Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny – Robert Jaworski podpisał umowę z Łukaszem 
Czerwikiem i Grzegorzem Mochockim z firmy Projekt – Technika na wykonanie inwestycji.

 - Szkoła Podstawowa w Radkowicach to kolejna placówka 
oświatowa po Bolminie, Chęcinach, Łukowej, Starochęcinach 
i Tokarni, która przejdzie termomodernizację budynku. W ra-
mach prac zostanie wykonana izolacja przeciwwilgociowa ścian 
fundamentowych, ocieplenie ścian budynku, instalacja odgro-
mowa i obróbka kominów. Wyremontowane zostaną też scho-

dy zewnętrzne oraz powstanie opaska z kostki brukowej wokół 
budynku – informuje Burmistrz Robert Jaworski.
 Prace mają potrwać do połowy listopada bieżącego roku 
i w całości będą finansowane z budżetu gminy.

Agata Lisowska

Projektowana jest już budowa drogi w Wolicy, ul. Chęcińska 

Szkoła w Radkowicach przejdzie termomodernizację
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 Urząd Marszałkowski Województwa 
Świętokrzyskiego pod hasłem „100 dotacji 
na 100-lecie niepodległości” realizuje ko-
lejną edycję konkursu „Odnowa wsi świę-
tokrzyskiej na rok 2018”. Do rozdyspono-
wania w całym województwie było milion 
złotych, a głównym celem programu jest 
zwiększenie atrakcyjności obszarów wiej-
skich dla ich mieszkańców, jak również po-
trzeba kultywowania w społecznościach lo-
kalnych tradycji i odrębności kulturowej.
 W Hali Widowiskowo-Sportowej „Pod 
Basztami” w Chęcinach, Członek Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego Piotr Żo-
łądek podpisał umowy na realizację po-
wyższego konkursu. W podpisaniu umów 
uczestniczyli Michał Godowski, starosta 
kielecki, Burmistrz Gminy i Miasta Chę-
ciny Robert Jaworski oraz włodarze gmin 
uczestniczący w projekcie. Na początku 
odbył się krótki występ artystyczny. Wystą-
pili Zuzanna Habik i Zespół Folklorystycz-
ny „Lipowiczanie”.
 - Bardzo się cieszę, że nasza gmina 
w tym roku została wybrana na gospoda-
rza tego wydarzenia. Pozyskaliśmy dofi-
nansowanie na trzy projekty. Dzięki temu 
będziemy mogli doposażyć siłownię dzia-
łającą w Centrum Kultury i Sportu w Chę-
cinach, Chęciński Uniwersytet Trzeciego 
Wieku i świetlicę w Ostrowie – powiedział 

Kolejne dofinansowanie zewnętrzne
dla gminy Chęciny

 Doposażenie siłowni w Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach, wyposażenie świetlicy w Ostrowie, a także wyposażenia 
dla Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku - gmina Chęciny pozyskała dofinansowanie na ponad 20 tys. zł ze środków 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego.

Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny.
 W ramach konkursu „Odnowa Wsi 
Świętokrzyskiej na rok 2018” dofinanso-
wano 35 projektów, które będą realizo-
wane w 17 gminach powiatu kieleckiego. 
Gmina i Miasto Chęciny otrzymało dofi-
nansowanie na trzy projekty.
 W ramach pozyskanego dofinansowa-
nia w niezbędny sprzęt zostanie doposażo-
na siłownia w Centrum Kultury i Sportu 
w Chęcinach. Istniejąca tu od lat i ciesząca 
się dużym zainteresowaniem siłownia zy-
ska dzięki projektowi kilka nowych urzą-
dzeń. Wśród nich znajdzie się między in-
nymi bieżnia elektryczna, orbitrek magne-
tyczny z generatorem i trzynaście sztuk 
sztang z zaciskami. Pozwoli to między 
innymi urozmaicić zajęcia fitness. Projekt 
otrzymał 7100 złotych dofinansowania. 
Tyle samo dofinansowania zyskał drugi 
ze złożonych projektów, w ramach którego 
zostanie zakupione wyposażenia dla Chę-
cińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 
Zostanie zakupiony szybko rozkładalny 
namiot o wymiarach 3 x 4,5 m oraz dwa 
zestawy mikrofonów bezprzewodowych.
 Trzeci projekt otrzymał 6100 złotych 
dofinansowania i dzięki pozyskanym środ-
kom doposażona będzie świetlica w Ostro-
wie. Zakupionych zostanie 35 sztuk krze-

 W pierwszej kolejności gmina musiała 
przeprowadzić inwentaryzację budynków, 
po zrobieniu której mogła dopiero wy-
łonić projektanta sieci wodno-kanaliza-
cyjnej. W chwili obecnej trwa opracowa-
nie dokumentacji na doprowadzenie do 
mieszkań wody i odprowadzenie ścieków.
 - Projektowana jest instalacja wodno-
-kanalizacyjna we wszystkich trzech bu-
dynkach komunalnych wraz z wydziele-
niem sanitariatów – mówi Burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Będzie sieć wodno-kanalizacyjna w Murowańcu. 
Trwa opracowanie dokumentacji

 Do mieszkań komunalnych w Murowańcu w miejscowości Siedlce zostanie doprowadzona woda i kanalizacja. Właśnie 
trwa opracowanie dokumentacji technicznej.

 Z wyłonionym w drodze zapytania 
ofertowego wykonawcą podpisano już 

Od lewej: Skarbnik Gminy i Miasta Chęciny, 
Jadwiga Sinkiewicz; Burmistrz Gminy i Miasta 

Chęciny, Robert Jaworski; Członek Zarządu
Województwa Świętokrzyskiego, Piotr Żołądek; 

Starosta Kielecki, Michał Godowski

dawno umowę. Trwają prace nad doku-
mentacją projektową. Mają się one zakoń-
czyć w połowie grudnia. Do tego czasu bę-
dzie też pozyskane pozwolenie na budowę. 
Dopiero wtedy gmina będzie mogła wyło-
nić wykonawcę robót i ruszyć z pracami. 
Założenie jest takie, aby inwestycje wod-
no-kanalizacyjną rozpocząć w przyszłym 
roku.
 Dzięki realizacji inwestycji 32 mieszka-
nia socjalne zostaną zaopatrzone w wodę 
i będą miały odprowadzane ścieki.

Agnieszka Olech

seł świetlicowych, 10 sztuk świetlicowych 
stołów i szafa do zabudowy. Doposażenie 
będzie stanowiło doskonałe uzupełnienie 
przeprowadzanych tam właśnie prac re-
montowych wewnątrz budynku.
 - Jako odbiorca mogę tylko pochwa-
lić, że nasza gmina zdobywa środki. Już 
wcześniej z tego programu zakupiono nam 
laptop, rzutnik i ekran. To bardzo ułatwi-
ło nam prowadzenie zajęć na Chęcińskim 
Uniwersytecie Trzeciego Wieku – mówiła 
Zenona Dołęgowska, prezes Chęcińskiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku.

Agata Lisowska, Agnieszka Olech
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 Przy blasku lampionów, z pieśnią na ustach wmaszerowali 
na chęciński Rynek uczestnicy 53. Marszu Szlakiem I Kom-
panii Kadrowej do Chęcin, którzy 6 sierpnia wyruszyli z kra-
kowskich Oleandrów. 104 lata temu rozkaz wymarszu wy-
dany przez marszałka Józefa Piłsudskiego był symbolicznym 
momentem odrodzenia się Wojska Polskiego i wolnej Polski.
 „Legionistów” przywitali Robert Jaworski, Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Krzysztof Słoń, senator RP oraz licz-
nie przybyli mieszkańcy Chęcin.
- To dla nas wielki zaszczyt witać Państwa w naszym królew-
skim mieście. 104 lata temu na rozkaz marszałka Piłsudskie-
go wymaszerowała z krakowskich Oleandrów I Kompania 
Kadrowa, aby budzić Polskę. Wyzwalać z zaboru rosyjskiego 
poszczególne miasta Słomniki, Miechów, Wodzisław, Jędrze-
jów, Chęciny i Kielce. To był pierwszy zryw po nieudanym 
powstaniu styczniowym, kiedy to tworzyły się zalążki Wojska 
Polskiego. Jesteście osobami, które pielęgnują tą piękną tra-
dycję, pielęgnują patriotyzm. Wasz marsz jest dla nas wszyst-
kich prawdziwą lekcją historii. Myślę, że ten trud, które 
pokonujecie – upały, czy deszcz, pokazuje przywiązanie do 
umiłowanej Rzeczypospolitej – mówił Robert Jaworski, Bur-
mistrz Gminy i Miasta Chęciny, który podziękował w imieniu 
samorządu, jak i mieszkańców gminy Chęciny za ten wzór 
patriotyzmu.

„Kadrówka” wkroczyła do Chęcin
 350 osób uczestniczyło w tegorocznym Marszu Szlakiem I Kompanii Kadrowej. W sobotę, 11 sierpnia piechurów uroczy-
ście przywitano w Chęcinach.

gminy Chęciny. Warto dodać, że najmłodszy uczestnik miał 6 
lat, a najstarszy 78.
 W tegorocznym marszu szli członkowie Związku Strzelec-
kiego „Strzelec”, harcerze, uczniowie szkół noszących imię 
Józefa Piłsudskiego, żołnierze Wojska Polskiego, a także ka-
walerzyści ze stowarzyszeń kultywujących tradycje ułańskie 
II RP.
 - Po raz drugi uczestniczę w marszu i już wiem, że za rok 
też będę. To niesamowita przygoda. Wśród uczestników pa-
nuje rodzinna atmosfera – mówił Michał Wójtowicz, członek 
Związku Strzeleckiego z Kielc.
Powitaniu uczestników „Kadrówki” towarzyszył koncert 
„Niepodległość kocham i rozumiem”. Na scenie zaprezento-
wali się również: chór Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku, Stowarzyszenie Zelejowa Piękna i Zdrowa oraz arty-
ści sceny śląskiej. Można było usłyszeć najpiękniejsze pieśni 
patriotyczne.
 Marsz Szlakiem I Kompanii Kadrowej co roku rozpo-
czyna się 6 sierpnia. Kilkuset ochotników wyrusza z kra-
kowskich Oleandrów, by 12 sierpnia dotrzeć do Kielc. Pie-
churzy mijają te same miejsca, co w 1914 r. żołnierze Józe-
fa Piłsudskiego – Michałowice, Słomniki, Miechów, Książ 
Wielki, Wodzisław, Jędrzejów i Chęciny.

Agata Lisowska

 O tradycji marszów Szlakiem I Kompanii Kadrowej po-
wiedział też senator Krzysztof Słoń. - Jest on również chlubą 
naszego regionu, a Chęciny już zawsze będą kojarzone z od-
zyskaniem przez Polskę niepodległości - dodał senator.
 Zgodnie z tradycją na chęcińskim Rynku odbył się tak-
że apel podsumowujący Marsz. Komendant marszu Dioni-
zy Krawczyński podziękował Burmistrzowi Gminy i Miasta 
Chęciny za gościnę i pomoc w organizacji wydarzenia. Wrę-
czono również nagrody zwycięskim drużynom w zawodach 
marszowych oraz wyróżniającym się uczestnikom. Najstarszy 
i najmłodszy uczestnik Marszu otrzymał z rąk Burmistrza 
Roberta Jaworskiego pamiątkowe materiały promocyjne 

Senator RP, Krzysztof Słoń; Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny,
Robert Jaworski oraz Komendant Marszu, Dionizy Krawczyński

Sadzenie Dębu Niepodległości w Chęcinach

W Marszu wzięło udział ponad 300 uczestników
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 „Naukobus” z Centrum Nauki Ko-
pernik z Warszawy przez dwa dni gościł 
w Centrum Kultury i Sportu w Chęci-
nach.
 Uroczystego otwarcia mobilnej wysta-
wy naukowej dokonał Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny Robert Jaworski wspólnie 
z Renatą Janik, doradcą wiceprezesa Rady 
Ministrów, Ministra Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego. W wydarzeniu uczestniczył tak-
że Paweł Brola, Sekretarz Gminy i Miasta 
Chęciny.
 - Dzięki mobilnej wystawie Centrum 
Nauki Kopernik mamy możliwość pozna-
nia fascynującego świata nauki poprzez 
samodzielne eksperymenty. Jestem prze-
konany, że taka forma nauki w wakacje to 
będzie dla was samą przyjemnością. Ta wy-
stawa z pewnością zainteresuje także doro-
słych – mówił Robert Jaworski, Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęcin.
 - Cieszę się, że „Naukobus” mógł zawitać 
do Chęcin w ramach projektu Ministerstwa 
Nauki i Szkolnictwa Wyższego. Dzięki tej wy-
stawie można przekonać się, że nauką moż-
na się bawić – dodała Renata Janik.
 Jako pierwsi stacje badawcze sprawdzili 
uczestnicy „Wakacji w mieście”, które od-
bywają się w hali Pod Basztami. Nie kryli 
oni zachwytu i zaskoczenia, gdy próbowa-
li przekonać się, jak działają poszczególne 
stacje badawcze. Samodzielne ekspery-
mentowanie pozwoliło im obudzić cieka-
wość i uczyć się bez wysiłku znanego z lek-

Poznawali świat nauki z bliska

 Konkurs został zorganizowany przez 
Zarząd Stowarzyszenia Sołtysów Ziemi Kie-
leckiej. Jego celem jest nagrodzenie i po-
kazanie pracy sołtysów, którzy potrafią się 
troszczyć bezinteresownie o dobro swoich 
mieszkańców.  Panią Halinę Nartowską 
do udziału w nim zgłosił Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny.  
  - Cieszę, że działania pani sołtys zosta-
ły dostrzeżone i docenione poza granicami 
Gminy i Miasta Chęciny. To wyróżnienie 
pokazuje, że podejmowane przez panią 
Halinę Nartowską inicjatywy służą popra-
wie życia mieszkańców Polichna i rozwojo-
wi sołectwa. Gratuluję pani sołtys wyróż-
nienia i życzę dalszych sukcesów na niwie 
społecznej  – mówi Robert Jaworski, Bur-
mistrz Gminy i Miasta Chęciny.

Halina Nartowska w gronie najlepszych
 sołtysów województwa świętokrzyskiego

 Sołtys miejscowości Polichno została nagrodzona tytułem „Sołtysa Roku 2017 Województwa Świętokrzyskiego”.

Pani Halina Nartowska sołtysem jest od 
7 lat. Do jednych z ważniejszych zadań 
w sołectwie należała modernizacja drogi. 

cji. Wielką frajdą dla dzieci było testowa-
nie wirującego krzesła, wysokich i niskich 
dźwięków, kuli plazmowej półkuli mag-
deburskich czy trójwymiarowego modelu 
anatomicznego ludzkiego ciała, w którym 
trzeba było ułożyć poszczególne narządy 
niczym puzzle.
 Trzech edukatorów pomagało zrozu-
mieć zasady działania poszczególnych eks-
ponatów i przybliżali prezentowane zjawi-
ska naukowe.

Sołtys, przy dużym zaangażowaniu władz 
samorządowych, wspierała zadanie budo-
wy drogi wraz z chodnikiem w ramach tzw. 
„Schetynówki”. Zamontowane zostało nowe 
oświetlenie uliczne i wymienione stare na 
energooszczędne LED. Nie pełniąc jesz-
cze społecznej funkcji sołtysa, pani Halina 
Nartowska dzięki dużemu zaangażowaniu 
i chęci działania doprowadziła do powstania 
placu zabaw w Polichnie. Pracami w ostat-
nich latach w sołectwie został także objęty 
kompleks sportowy.
 - Bardzo się cieszę z otrzymanego wy-
różnienia. To dla mnie duży zaszczyt – mówi 
Halina Nartowska.

Agata Lisowska

 - Chcemy pokazać, że nauka nie musi 
być nudna. A wręcz przeciwnie można się 
świetnie bawić – mówiła Anna Sadowska, 
edukator z Centrum Nauki „Kopernik”.
 Bardzo nam się podoba – takie słowa 
można było usłyszeć od większości dzieci 
przebywających na wystawie. Ale także do-
rośli nie kryli zachwytu z ekspozycji nauko-
wej.
 - To świetna zabawa. Każdy znajdzie coś 
dla siebie. Mojej czteroletniej córce bardzo 
się podoba, jak również jej nastoletnim sio-
strzeńcom. Było warto przyjechać do Chę-
cin – mówiła Ewelina Baran z Kielc.
 Wyjazdy Naukobusa odbywają się w ra-
mach programowi „Nauka dla Ciebie”, re-
alizowanemu wspólnie przez Centrum Na-
uki Kopernik i Ministerstwo Nauki i Szkol-
nictwa Wyższego.

Agata Lisowska

Halina Nartowska z tytułem "Sołtys Roku 2017"
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 Stowarzyszenie Lokalna Grupa 
Działania „Perły Czarnej Nidy” działa-
jące na terenie gmin: Chęciny, Mora-
wica, Sitkówka-Nowiny ogłosiło nabór 
wniosków o przyznanie pomocy na za-
dania w ramach przedsięwzięć: „2.1.3 
Zachowanie materialnego dziedzictwa 
lokalnego”, poddziałanie „Wsparcie na 
wdrażanie operacji w ramach strategii 
rozwoju lokalnego kierowanego przez 
społeczność” objętego Programem Roz-
woju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020 z udziałem środków Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 

Świątynie zyskają nowy blask
 
 Klasztory sióstr Bernardynek i Franciszkanów w Chęcinach oraz Kościół pw. Narodzenia N.M.P. w Bolminie, dzięki duże-
mu zaangażowaniu Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach, otrzymał dofinansowanie na prace remontowe w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020

kościoła, m.in. przed wilgocią. Okna, 
które znajdują się w kościele są stalowe, 
szklone pojedynczo o różnych kształtach 
i podziałach. Występują liczne nieszczel-
ności między poszczególnymi elementa-
mi okien. Ponadto, brakuje możliwości 
uchylania poszczególnych kwater ce-
lem przewietrzenia kościoła.  Wymia-
na okien, rynienek i naprawa tynków 
w ościeżach nie tylko przyczyni się do 
poprawy estetyki obiektu, a także jego 
właściwości użytkowych poprzez popra-
wę termoizolacyjności i ujednolicenia 
podziałów oraz form okien.
 Kolejny wniosek dotyczy odmalowa-
nia wnętrza kościoła pw. Podwyższenia 
Krzyża Świętego wchodzącego w skład 
zespołu klasztornego Braci Mniejszych 
Konwentualnych – Franciszkanów 
w Chęcinach. – Klasztor Franciszkanów 
jest nierozłączną częścią wizerunku hi-
storycznego i turystycznego Chęcin. 
Kościół, jak i zespół budynków klaszto-
ru jest w pełni dostępny. Odbywają się 
w nim uroczystości kościelne, spotkania 
oraz koncerty. W kruchcie i na parterze 
klasztoru dostępne są wystawy na te-
mat historii Chęcin. - dodaje Burmistrz. 
W ramach zadania będzie malowane 
wnętrze kościoła. Obecnie ściany kościo-
ła są w złym stanie, są poszarzałe i miej-
scami występują pęknięcia. Wymagają 
one prac remontowych
  Pomoc finansową otrzyma też Klasz-
tor Sióstr Bernardynek w Chęcinach. 
Przeprowadzona będzie Wymiana sto-
larki okiennej drewnianej oraz drzwi 
zewnętrznych drewnianych. - Klasztor 
jest szczególnym miejscem sakralnym 
i historycznym, wpisanym do rejestru 
zabytków.  Podjęte działania przyczynią 
się do znacznej poprawy stanu technicz-
nego obiektu, co w bezpośredni sposób 
przełoży się na wzrost atrakcyjności za-
bytku pod względem kulturowym i hi-
storycznym – mówi Robert Jaworski.

 Dzięki pozyskanemu dofinansowa-
niu odbędzie się demontaż starych okien 
i drzwi oraz montaż nowych. Drzwi zosta-
ną wymienione od strony ul. Małogoskiej 
oraz od strony południowej (podwórka). 
Przeprowadzone zostaną też naprawy 
tynków w ościeżach oraz obróbka bla-
charska.

Agata Lisowska

DLA ODDANYCH … DUSZĄ MIASTU

OBIECAŁAM, ŻE NAPISZĘ
O PIĘKNYM SPOTKANIU.
MIAŁO ONO MIEJSCE W HALI
„POD TRZEMA BASZTAMI”.

WŁADZE MIASTA
Z BURMISTRZEM NA CZELE …
DOCENILI PRACĘ GMINNYCH TWÓR-
CÓW
ODDAJACYCH WENĘ MIASTU, A JEST 
ICH TAK WIELE.

ZESPOŁY ŚPIEWACZE, MALARZE,
POECI, RZEŹBIARZE …
MIŁO BYŁO PATRZEĆ NA ICH,
UŚMIECHNIĘTE TWARZE.

NIE ZAPOMNIANO O OSOBACH, 
KTÓRE SWĄ DUSZĘ WKŁADAJĄ
W UNIWERSYTET, KLUB SENIORA,
BY NIEŚĆ RADOŚĆ TYM, NA KTÓ-
RYCH JEST PORA.

PRZY WRĘCZANIU DYPLOMÓW,
KAŻDA TWARZ SIĘ ŚMIAŁA,
ODBIERAJĄC Z RĄK BURMISTRZA 
RÓŻĘ, KTÓRA
SWĄ PĄSOWOŚCIĄ … WSZYSTKICH 
CZAROWAŁA.

PAN MICHAŁ STECIAK
PIĘKNYM, OPEROWYM GŁOSEM 
ZEBRANYCH WZRUSZŁ
SERCA SŁUCHAJĄCYCH AŻ DO ŁEZ 
PORUSZYŁ

NA ZAKOŃCZENIE PRZY KAWIE CZAR-
NEJ
I CIASTKACH SMAKOWITYCH …
W GRUPKACH OPOWIADANO,
O ODCZUCIACH …. TAK PIĘKNIE 
PRZEŻYTYCH.

Autor:
Elza Trzepizur Krupa

Sierpień 2018

Obszarów Wiejskich. – To dobra wiado-
mość. Cieszę się, że dzięki naszej pracy 
zabytkowe obiekty sakralne w gminie 
Chęciny otrzymają dofinansowanie w ra-
mach ogłoszonego konkursu – mówi Ro-
bert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny. 
 Parafia Rzymskokatolicka pw. Na-
rodzenia Najświętszej Maryi Panny 
w Bolminie otrzyma pieniądze na prace 
budowlano-konserwatorskie w koście-
le. W zabytkowej świątyni wymienione 
zostaną okna. W kościele znajduje się 
obraz Matki Bożej Łaskami Słynącej, 
który otaczany jest przez mieszkańców, 
ale także osoby spoza parafii szczególną 
czcią, stając się lokalnym sanktuarium 
maryjnym. Wymiana okien przyczyni 
się do lepszego zabezpieczenia wnętrza 
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Zwycięstwo drużyny Feldman Team w Wakacyjnym
 Turnieju Plażowej Piłki Siatkowej o Puchar Burmistrza 

Gminy i Miasta Chęciny
 Słoneczna pogoda towarzyszyła zmaganiom siatkarzy pod-
czas Wakacyjnego Turnieju Plażowej Piłki Siatkowej o Puchar 
Burmistrza Gminy i Miasta Chęciny. Turniej rozegrano 12 
sierpnia 2018 roku na obiekcie sportowym „Ikar” w Polichnie.
Przybyłych zawodników oraz kibiców powitał Burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny Robert Jaworski życząc dobrej zabawy.
 W tegorocznym turnieju o miano najlepszej pary w „pla-
żówce” rywalizowało pięć drużyn. Zespoły grały systemem 
„każdy z każdym” do dwóch wygranych setów. W sumie roze-
grano dziesięć emocjonujących spotkań.
 Bezkonkurencyjna okazała się drużyna Feldman Team 
gromadząc komplet punktów. Na drugim miejscu uplasowała 
się drużyna Andrzej Team, zaś na trzecim zespół SNK Chęci-
ny, czwarte miejsce przypadło drużynie SOS Chęciny, a piąte 
Team Chęciny.

 Na zakończenie trzy najlepsze pary turniejowe otrzymały 
z rąk Burmistrza Gminy i Miasta Chęciny okazałe puchary, 
medale i pamiątkowe dyplomy. Wręczono także wyróżnienia 
indywidualne.
 Najlepszym zawodnikiem turnieju MVP wybrano Gabriela 
Feldmana, najlepszym atakującym został Andrzej Mochocki, 
a najlepiej zagrywającym okazał się Tomasz Stępień.
 Turniej sędziował nauczyciel wychowania fizycznego Pan 
Piotr Kruk.
Obsługa medyczna Speed Med. Poland.
Wyniki turnieju:
I miejsce: Feldman Team, II miejsce: Andrzej Team, III miej-
sce: SNK Chęciny, IV miejsce: SOS Chęciny, V miejsce: Team 
Chęciny.

Koordynator sportu w Gminie Chęciny  
Dariusz Gorzelak

 W piątek dnia 24 sierpnia w2018r. w Hali Pod Basztami została 
podpisana umowa powierzenia grantu na realizację projektu pt. Pro-
mocja Gminy Chęciny poprzez wydanie publikacji informacyjno-pro-
mocyjnej ( a tak po ludzku chodzi o książkę „Raj na tej ziemi”.
 Granty otrzymało kilka stowarzyszeń z terenu naszej i morawieckiej 
gminy oraz kilka parafii oraz Klasztor Franciszkanów.
     Z naszego stowarzyszenia umowę podpisała Zenona Dołegowska, 
Stanisław Król oraz prezes Marcin Dziewięcki i Wiceprezes Jacek Kania 
Lokalnej Grupy Działania „Perły Czarnej Nidy”.

CHUTW

Uniwersytet otrzymał 
wsparcie na wydanie
publikacji książkowej
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TELEFONY ALARMOWE 
do Zakładu Gospodarki Komunalnej

w sprawie awarii sieci wodociągowych,
kanalizacji sanitarnej, 

oraz przydomowych przepompowni
ścieków,

kotłowni olejowej ul. Czerwona Góra 8:

- po godzinach pracy Zakładu  i całodobowo w dni wolne 
od pracy - 604 984 497 - Oczyszczalnia Ścieków w Radko-
wicach.
- od poniedziałku do piątku w godz. 7.15 do 15.15  
• 784 027 762  - Dyrektor Zakładu
• 728 540 135  - Chwastek Leopold
(w sprawie oczyszczalni ścieków)
• 41 3151 095  - biuro Zakładu
• 694 935 046  - Nowacka Jolanta
(w sprawie awarii sieci wodociągowych i kanalizacji sanitarnej)
• 604 984 496  - Pałyga Andrzej
(w sprawie mieszkań i budynków komunalnych)
• 500 575 137  - obsługa kotłowni
ul. Czerwona Góra 8

Wojciech Ziach
Dyrektor ZGK w Chęcinach

pogotowie energetyczne 991
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Ogłoszenie
Wezmę w dzierżawę grunty rolne, nieużytki, 
ugory , także częściowo zakrzaczone i zanie-
dbane, małe i duże powierzchnie. Oferuję 
odpłatność za możliwość dzierżawy a także 
utrzymywanie gruntów w tzw dobrej kulturze 
rolnej. Więcej informacji  udzielę  telefonicz-
nie,  zapraszam  do  kontaktu.
Tel 788-388-157
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Prawdziwe tradycje podczas dożynek w Łukowej. 
Przypomniano o pracy na roli i wartości chleba!

 Obrzęd dożynek sprzed stu lat, pokaz młócenia zboża cepami i klepania kosy na babce, występy zespołów ludowych i wy-
bór najpiękniejszego wieńca, a na zakończenie koncert kapeli Drewutnia i fantastyczna zabawa z zespołem Wesoła Biesiada. 
Tegoroczne dożynki odbyły się w Łukowej, a zabawa w prawdziwym duchu rolniczego święta była znakomita.

 W trakcie treningu trener miał możliwość na żywo obserwować wszystkie parame-
try zawodników i wyciągać odpowiednie wnioski. Podobne możliwości aplikacja daje 
także rodzicom, którzy mogą obserwować rozwój swoich pociech.
 Po przesłaniu nam przez firmę AiCOACH dostępu do aplikacji, zorganizujemy 
spotkanie z zainteresowanymi rodzicami na którym pokażemy możliwości takiego sys-
temu. Na spotkanie już dziś serdecznie zapraszamy.
 Serdecznie dziękujęmy całej ekipie AiCOACH na czele z Piotrem Dziewickim (były 
zawodnik m.in. Polonii Warszawa, Amica Wronki oraz tureckiego Antalyaspor’u) za to 
że zgodzili się zaprezentować swój system właśnie u nas. Dodamy, że byliśmy drugim 
testującym zespołem w województwie obok Korony Kielce.

Trening zawodników KS Piast Chęciny
monitorowany przez AiCOACH

 Mieliśmy ogromne szczęście, ponieważ udało nam się zaprosić na nasze zajęcia grupę pracowników warszawskiej firmy 
AiCOACH, która zajmuje się monitoringiem zawodników podczas treningów, meczów lub zajęć dodatkowych. Specjalne kami-
zelki ze smartfonami oraz pulsometrem pozwalają na monitoring m. in. takich parametrów jak: zakresy tętna, dystans przebyty 
w strefach prędkości oraz czas spędzony w strefach tętna, tempo, wartości średnie i maksymalne oraz lokalizację na boisku. To 
tylko niektóre ze zmiennych dostępnych w aplikacji.

 Tegoroczne uroczystości dożynkowe Gminy i Miasta Chęciny tradycyjnie już 
rozpoczęły się od Mszy Świętej, która odbyła się w kościele pod wezwaniem Matki 
Bożej Królowej w Łukowej. Tutaj poświęcono zebrane plony i modlono się o ich 
urodzaj, błogosławiąc rolnikom na dalszy czas. Po mszy, w wyjątkowo barwnym 
korowodzie, niosąc uwite wieńce udano się na plac przed Szkołą Podstawową 
w Łukowej, gdzie odbyły się dalsze uroczystości. Po drodze mijano tradycyjne 
chochoły przypominające rolników, które wraz z tradycyjnymi wieńcami ustawio-
nymi pod sceną wprowadziły zebranych w prawdziwy klimat święta plonów.
 A tego podczas tegorocznych dożynek nie zabrakło. Już na samym początku 
Siedlecczanie wraz ze Stanisławą Żądecką przedstawili obrzęd dożynek sprzed 
stu lat. Aktorzy ubrani w tradycyjne dawne stroje i z wiankami uplecionymi ze 
zbóż zabrali widzów w podróż do korzeni. - Według prastarego zwyczaju, dożyn-
ki są zwieńczeniem całorocznej pracy i dziękczynieniem za plony. W Polsce od 
wieków, po zakończeniu wszystkich najważniejszych prac polowych i zebraniu 
plonów, obchodzono dożynki, będące ukoronowaniem całorocznego rolniczego 
trudu. Po ścięciu ostatnich kłosów zboża i uwiciu z nich wieńca zanoszono go uro-
czyście do domu gospodarza. Ten staropolski zwyczaj, mających zapewnić uro-
dzaj na następny rok, przetrwał po dziś dzień – opowiada Stanisława Żądecka, 
na ręce której podczas dożynek Burmistrz Robert Jaworski wręczył grawerton 
w podziękowaniu za całokształ działalności twórczej, liczne sukcesy i promowanie 
Gminy i Miasta Chęciny w województwie świętokrzyskim i poza jego granicami.
 Po ośpiewaniu wieńców dożynkowych, staropolskim zwyczajem starości do-
żynek – Monika Ziętal ze Skib i Tomasz Plewiński z Łukowej – przekazali na 
ręce Burmistrza Gminy i Miasta Chęciny, Roberta Jaworskiego bochen chleba 
wypieczony z tegorocznego ziarna. Gospodarz gminy złożył serdeczne podzięko-
wania dla rolników za trud ich codziennej pracy na roli. – Przyniesione dziś plony 
i owoce ziemi są efektem pracy rolników. Wartość chleba najlepiej znają ci, którzy 
w wielkim trudzie i pocie czoła pracują na jego dar niezależnie od pogody – pod-
kreślał Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski, który zaznaczył, że 
dożynki to wyjątkowy czas, w trakcie którego wraz z rolnikami radują się ci, któ-
rzy mają w sercu pokój i dobro. - Oby nigdy tego chleba nie zabrakło w naszych 
domach – życzył Burmistrz Robert Jaworski wszystkim przybyłym na uroczy-
stość, a rolnikom dziękował za trud, cierpliwość, wytrwałość i walkę o coroczne 
plony.  Wystąpienia i życzenia zaproszonych gości, a także przekazanie na 
ich ręce tradycyjnych chlebów zakończyły część oficjalną. Następnie przyszedł 
czas na tradycyjne częstowanie chlebem wszystkich przybyłych na wielkie święto 
rolników. W tym czasie na scenie kolejno stawały zespoły folklorystyczne z terenu 
gminy, prezentując swoje talenty artystyczne. Przy skocznych dźwiękach ludo-
wej muzyki rozpoczęła się także ocena wieńców dożynkowych, bo jak dożynki to 
i oczywiście żniwna korona. I trzeba przyznać, że te misternie uplecione cudeń-

ka zachwycały swoim pięknem, a jury nie miało łatwego zadania wybierając ten 
najładniejszy wieniec. - Nie było to łatwe zadanie. W naszej ocenie kierowaliśmy 
się przede wszystkim wyznaczonymi kryteriami – przyznał ojciec Paweł Chmura, 
przewodniczący jury, obok którego zasiedli także: Anna Engel – nauczyciel ze 
Szkoły Podstawowej w Tokarni, Grzegorz Puchała oraz Agata Lisowska – przed-
stawiciele Urzędu Gminy i Miasta Chęciny oraz Alicja Śmiech z Ośrodka Doradz-
twa Rolniczego w Modliszewicach. Po długich naradach okazało się, że zwyciężył 
wieniec przygotowany przez sołectwo Siedlce wraz ze Stowarzyszeniem „Razem 
dla Siedlec“. Będzie on reprezentować Gminę i Miasto Chęciny w konkursie na 
szczeblu powiatowym w trakcie Dożynek Powiatu Kieleckiego w Pierzchnicy.
 Podczas Święta Plonów zabawa była znakomita. Występowali fantastyczni 
muzycy, a na licznych stoiskach można było zaopatrzyć się w ekologiczne wyro-
by. Z zaciekawieniem oglądano także narzędzia rolnicze wykorzystywane dawno 
temu do pracy w polu. Z wielką pasją opowiadał o nich Jan Majchrzyk z Łukowej, 
dając przy tym niezapomniany pokaz młócenia zboża cepami i klepania kosy. 
- Dziś jest wielkie święto rolników. To oni są głównymi bohaterami tego dnia i to 
im chcemy nisko się pokłonić. Fantastycznym obrzędem dożynkowym sprzed 
stu lat, czy też prezentacją dawnych narzędzi rolniczych i misternie wykonanych 
wieńców dożynkowych, a także ludowym śpiewem udało nam się wprowadzić 
zebranych w klimat polskiej wsi, z której przecież wszyscy się wywodzimy – pod-
kreślał Burmistrz, Robert Jaworski.
 Na zakończenie odbył się koncert kapeli Drewutnia, a wcześniej do zabawy 
pod chmurką zaprosił wszystkich zespół Wesoła Biesiada.
Organizatorami tegorocznego święta plonów był Burmistrz Gminy i Miasta Chę-
ciny, Robert Jaworski oraz Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach.

Agnieszka Olech

Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny składa serdeczne podziękowania za pomoc 
w organizacji tegorocznego święta plnów:
- ks. Proboszczowi Mirosławowi  Błoniarzowi,
- radnemu Waldemarowi Jachowi,
- sołtys Antoninie Piłat oraz Radzie Sołeckiej miejscowości Łukowa,
- druhom z OSP Łukowa na czele z prezesem Markiem Korbanem,
- członkiniom Koła Gospodyń Wiejskich w Łukowej,
- starostom Dożynek Gminy Chęciny: Monice Ziętal i Tomaszowi Plewińskiemu,
- Janowi Majchrzykowi i Kazimierzowi Kucie za pokaz prac z wykorzystaniem 
dawnych narzędzi rolniczych,
- wszystkim Mieszkańcom sołectwa, którzy aktywnie włączyli się w organizację 
wydarzenia poprzez tworzenie udostępnienie maszyn rolnych, plonów, poprzez 
przygotowanie pięknych dekoracji dożynkowych  ozdabiających domy i ulice.
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Jest już zakończony pierwszy etap
projektowania przychodni w Wolicy

 Nowoczesna przychodnia w Wolicy ma powstać nieopodal budynku remizy i świetlicy. Doskonała lokalizacja i duży par-
king pozwolą na bezpieczne i funkcjonalne korzystanie z obu obiektów.

Tak będzie wyglądać Ośrodek Zdrowia w Wolicy

 Po wielu analizach samorząd chęciń-
ski podjął decyzję o budowie nowego 
Ośrodka Zdrowia w Wolicy. Dotychcza-
sowa siedziba filii chęcińskiego Samo-
rządowego Zakładu Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej jest już bardzo starym, po-
nad stuletnim i nieopłacalnym do dal-
szego inwestowania obiektem. 
W ostatnim czasie został wybrany projekt 
koncepcyjny nowego ośrodka zdrowia w 
Wolicy oraz uzyskano decyzję lokalizacji 
celu publicznego. Dokumentację projek-
tową wykonuje firma Architektura Pa-
sywna Pyszczek i Stelmach Sp. J. z Kra-
kowa.
 Budynek będzie przeznaczony dla 
dzieci oraz opieki nad osobami dorosły-
mi przez lekarzy: internista, pediatra, 
stomatolog. Plany zakładają powstanie 
energooszczędnego, parterowego obiek-
tu z dwuspadowym dachem wyposażo-
nego w kocioł kondensacyjny zużywający 
mniej paliwa, dzięki czemu eksploatacja 
będzie tańsza.
 Termin realizacji dokumentacji z po-
zwoleniem na budowę przewidywany 
jest na koniec 2018 roku.

Renata Janusz


